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Írásbeli választ igénylő kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 .§-a alapján kérdést kívánok benyújtani, Dr. László Csaba
pénzügyminiszterhez „Miféle kompenzációra számíthatnak a SAPARD pályázatok kapcsán
a visszamenőleges hatállyal bevezetett jogszabályváltozást önhibájukon kívül elszenvedők a
kormány részéró7?" címmel . A kérdésre adott választ írásban kérem!

Tisztelt Miniszter úr!

2002 őszén a Földművelésügyi és Vidékfejlesztési Minisztérium SAPARD Hivatala
meghirdette Magyarország 8 SAPARD intézkedése közül az első három támogatási célra
vonatkozó pályázatait . Az első pályázatokat vállalkozók és önkormányzatok még 2002 . év
végén benyújthatták .

2002. november 15-i Magyar Közlönyben megjelent 2002 . évi XLH. törvény 305 § (2)
bekezdése megszüntette a SAPARD- b61 finanszírozott hányad 0%-os áfakulccsal való
adózását, módosítva ezzel az addig kisebb zökkenőkkel, de folyamatosan zajló pályázati
folyamatot . Megváltoztak ugyanis a SAPARD pályázatok belső forrásösszetételével
kapcsolatos áfa-szabályok .

Míg korábban, a többi uniós támogatással egyetemben az ISPA és a PHARE források mellett
a SAPARD források áfa mentességét is rendelet biztosította, addig innentől kezdve az áfa
kategóriába sorolás miatt, gyakorlatilag újra kellett értelmezni a pályázatok forrástáblázatait .
A pályázók sok esetben a csak szerződéskötéskor értesültek arról, hogy az áfa terhelés
növelésével még tovább romlanak az egyébként is rossz pályázati kondíciók, valamint az
intézkedés hatására további önerő biztosítására van szükség .

Azon pályázók, vállalkozások, valamint önkormányzatok esetében, akik jelentős számban
vették igénybe ezeket a forrásokat, továbbá akiknél nem volt meg az áfa-visszaigénylés
lehetősége, vagy maga a pályázat olyan fejlesztést irányzott meg, ahol nem lehetséges az áfa
visszaigénylés, ott szintén tovább nőtt az önerő szükséglet .

Ugy gondolom, joggal vetődik fel bennünk a kérdés : jogszerű-e a pályázati feltételek utólagos
megváltoztatása, amely azzal jár, hogy utólagosan átalakulnak a kötelezettségek és így azok a
kedvezményezettre hárulnak?

Ennek ügyében hangzott el napirend utáni felszólalásom 2003 . október 27-én este, utolsóként
ezen az ülésnapon. A napirend utáni felszólalásra adott válasz Dr. Veres János
pénzügyminisztériumi államtitkár szájából hangzott el . Ebből szeretnék szó szerint idézni
„Úgy gondolom, hogy a felmerült ügy kezelése érdekében van értelme megnézni azt, hogy
mely időpontban és milyen feltételekkel történő pályázatok elbírálásáról és elszámolásáról
van szó."
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Tisztelt Miniszter úr! Ezt követően, az esetleges kompenzáció lehetőségét firtató írásbeli
kérdésemre Ön azt a választ adta, hogy a „Kormány megvizsgálja a kompenzáláshoz számba
vehető forrásokat, mely azonban a 2004 . évi költségvetésben keresendő" . A kormány a
zárszámadás elfogadását követöen tárgyalja a maradványok átcsoportosításának lehetőségéről
szóló pénzügyminiszteri előterjesztést, amelynek keretében dönthet a többletigény befogadása
mértékét és forrását illetően ."

Kérdezem tehát : Milyen előterjesztést kíván Ön letenni, a 2003 . december 18-án sorra kerülő
kormányülés alkalmával a kormány elé, annak ügyében, hogy az utólagos jogszabályváltozást
elszenvedők megfelelő kompenzációban részesülhessenek?

Tisztelt Miniszter úr! Úgy gondolom a kormánynak pozitív döntést kell hoznia a
kompenzációt illetően, ellenkező esetben a kárvallottaknak csak a bíróság marad, hogy
bebizonyíthassák igazukat!

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2003 . december 2.

Tisztelettel :
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